
 
Vážená paní poslankyně, 
 
nedá mi jinak než reagovat na článek, který byl uveřejněn na serveru iDnes na téma " 
Profesionálních pěstounů a jejich náboru". 
 
Obracím se na Vás jednak jako ředitel dětského domova a jednak jako člověk, který se 
podílí na přípravě žadatelů o pěstounskou péči, pěstounkou péči na přechodnou dobu a 
osvojení. 
 
Celý článek považuji za vysoce tendenční a řada informací je zcela vytržená z kontextu. A 
mrzí mne, že jste v tomto článku citována, v kontextu, který mu dává vlastně zapravdu. A 
zároveň nevím, kteří "odborníci" Vás před „tím“ varovali. 
 
Mohu Vás ubezpečit, že výběr a příprava pěstounů, naopak díky novele zákona o 
sociálně právní ochraně dětí, připravené týmem pana dr. Macely, dostala jasnější 
kontury a směřování, a že výběr a příprava žadatelů je náročný proces.  Samozřejmě 
nikdo nemůže vyloučit, že se někdo chce stát náhradním rodičem a jeho hlavní motivací 
je finanční odměna (zejména u pěstounů na přechodnou dobu), která se může 
neznalému jevit jako zajímavá. Příprava a výběr žadatelů však probíhá za spolupráce 
lektorů příprav, sociálních pracovníků a psychologů právě tak, aby se tito zájemci 
náhradními rodiči nestali. Samozřejmě je také třeba konstatovat, že nic není 
stoprocentní a lidský faktor je přítomen.  
 
Jistě žádný zákon není dokonalý a čeká nás i na tomto poli ještě mnoho práce.  
 
Při přípravách žadatelů se setkávám naopak s lidmi, jejichž hlavní motivací je především 
pomoc dítěti. 
 
Jako ředitel dětského domova Vás mohu ubezpečit, že sebelepší zařízení typu dětského 
domova, nemůže nikdy nahradit rodinné prostředí! A proto jsem velký zastánce 
probíhajících změn. Děti patří domů! 
 
Pěstounům za jejich náročnou práci patří nejen finanční odměna, ale také morální 
podpora, které by se jim mělo od společnosti dostat, a od reprezentace státu, kde řadím i 
poslance, v prvé řadě. Celý článek toto vše zpochybňuje. 
 
Rád bych Vás tímto požádal, naopak o podporu probíhajících změn. Budete-li mít zájem 
rád Vám a Vašim kolegům celou problematiku přiblížím. 
 
S přáním Všeho dobrého 
 
Mgr. Petr Zmuda,  
ředitel Dětského domova Karlovy Vary a Ostrov  
(www.ddkvo.cz) 
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